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Protokół nr 23/2020 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 lipca 2020 r. w godz. 15:30 – 16:40 w sali 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                                                     

1/ Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji 

2/ Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki  

4/ Sylwester Cimochowski 

5/ Jacek Niedźwiedzki  

6/ Anna Ruszewska   

7/ Sławomir Sieczkowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta 

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta 

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów 

5. Alicja Jacewicz – Naczelnik Wydz. Oświaty i Wychowania 

6. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydz. Rozwoju i Fund. Zewnętrznych 

7. Dariusz Bogdan – Prezes Parku Naukowo - Technologicznego 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski przewodniczył posiedzeniu Komisji Finansowo – Budżetowej, który powitał 

zebranych poinformował, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom 

Komisji.  Przewodniczący Komisji wniósł do porządku obrad, jako punkt 2 projekt uchwały  

w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi  

im. Marii Konopnickiej w Suwałkach z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do porządku obrad i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 5 radnych  

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 22/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej 

w Suwałkach w dniu 25 czerwca 2020 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum 

Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych. 

3. Informacja z działalności Parku Naukowo – Technologicznego Polska – Wschód  

w Suwałkach w roku 2019. 

4. Zaopiniowanie projektu umowy z firmą AM&HP sp. z o.o. 

5. Sprawozdanie oceniające realizację zapisów „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości  

w Suwałkach na lata 2014 – 2020”. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dochodów gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040.  

9. Wolne wnioski. 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 22/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach w dniu 25 czerwca 2020 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 22/2020 posiedzenia 

Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty przez aklamację.  

Ad pkt.  2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora I Liceum 

Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.    
  

 Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że p. Dyrektor D. Jabłońska zwróciła się do 

Przewodniczącego Rady z wnioskiem o zwolnienie z obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych.  Organem 

właściwym w wyżej wymienionej sprawie oraz warunków pracy lub zwalniania dyrektorów szkół 

i placówek z obowiązku realizacji zajęć jest Rada Miejska w Suwałkach. Prezydent przedstawił 

informację, o tym, jak wygląda ww. zwolnienie w innych szkołach ponadpodstawowych  

w Suwałkach. 

 Radny J. Niedźwiedzki zapytał czy są to dodatkowe koszty dla budżetu miasta? Prezydent 

wskazał skutki finansowe, które przedstawione w uzasadnieniu do uchwały i wynoszą 839,83 zł 

brutto w skali miesiąca.  

Dyrektor D. Jabłońska poinformowała, że wszystkie działania, które przedstawiła w swoim 

wniosku wymagają promocji szkoły, zwiększenia nadzoru pedagogicznego, jak również wiążą się 

z wyjazdami na szkolenia, udziałem w warsztatach i konferencjach oraz ciągłym 

samokształceniem.  

Radna A. Ruszewska dodała, że można zastanowić się nad tym, czy jednego dyrektora 

należy zwolnić z pensum a innego nie. Zaproponowała, aby się nad tym zastanowić, czy nie 

należałoby ujednolicić wszystkim dyrektorom zwolnienia z pensum? Na chwilę obecną argumenty 

p. Dyrektor są słuszne i jest zasadna prośba o zwolnienie z obowiązku realizacji tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. Radna  

A. Ruszewska przychyliła się do wniosku p. Dyrektor. Poinformowała, że ww. punkt nie był  

w porządku obrad Komisji Oświaty i Wychowania, a mimo to został przez Komisję omówiony.  

Wszyscy obecni członkowie komisji odnieśli się pozytywnie do wniosku p. Dyrektor.  

 Radny B. Bezdziecki stwierdził, że sprawa została przedstawiona uczciwie przez  

p. Dyrektor - odpowiedzialnie w stosunku do uczniów jak i do rodziców. Radny zabrał głos 

odnośnie ujednolicenia w sprawie zwolnienia z pensum wszystkich dyrektorów. Radny uważa, że 
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to jest indywidualna sprawa każdego dyrektora, który wie jak bardzo jest obciążony prowadzeniem 

placówki i czy jest w stanie realizować swój przedmiot. Powinno się to odbywać na wniosek 

dyrektora. Radna A. Ruszewska wyjaśniła, że na chwilę obecną, zależy jej na przedyskutowaniu 

ww. sprawy.  

Radny S. Sieczkowski zabrał głos w tej sprawie i stwierdził, że jest to sprawa indywidualna 

każdego dyrektora. Radny zaproponował, aby przychylić się do wniosku p. Dyrektor. 

    

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 6 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora 

I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej 

w Suwałkach z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z działalności Parku Naukowo–Technologicznego Polska–Wschód w Suwałkach 

w roku 2019.  

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.    
 

 Radny J. Roszkowski zapytał, kto posiada udziały w Parku Naukowo – Technologicznym? 

Prezes D. Bogdan odpowiedział, że udziały w Parku posiadają: w 99,6% Miasto Suwałki,  

20 udziałów Politechnika Warszawska, 20 udziałów Uniwersytet w Białymstoku, 20 udziałów 

Państwowa Szkoła Zawodowa w Suwałkach, jak również 20 udziałów Polskie Stowarzyszenie 

Doradcze i Konsultingowe w Białymstoku. Radny zapytał czy istnieje perspektywa, żeby z czasem 

wyjść z wyników finansowych ujemnych i wygenerować zysk? Prezes odpowiedział, że może to 

nastąpić za 2 lata, w momencie, kiedy Park przestanie spłacać kredyt inwestycyjny.  

 Radny B. Bezdziecki zapytał, co składa się na pozostałe przychody operacyjne? Prezes  

D. Bogdan odpowiedział, że pozostałe przychody operacyjne jest to sprzedaż 3 działek wraz  

z kwotą dotacji. Radny zapytał czy rada naukowo - programowa pełni funkcję społeczną? Prezes  

D. Bogdan odpowiedział, że jest to tylko i wyłącznie funkcja społeczna, nikt nie pobiera za to 

wynagrodzenia.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację z działalności Parku Naukowo – 

Technologicznego Polska – Wschód w Suwałkach w roku 2019. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu umowy z firmą AM&HP sp. z o.o. 

– Projekt umowy stanowi załącznik nr 5 do protokołu.    
 

 Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił projekt umowy z inwestorem, który chce realizować 

inwestycję na ulicy Gen. K. Pułaskiego w budynku dawnego kasyna wojskowego. Budynek zostanie 

przekształcony i dostosowany do funkcji usługowej. W ramach niniejszego projektu umowy 

Inwestor zobowiązuje się do realizacji budowy drogi wewnętrznej oraz 28 miejsc parkingowych.  

 



4 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem umowy:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt umowy z firmą AM&HP sp. z o.o. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Sprawozdanie oceniające realizację zapisów „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości  

w Suwałkach na lata 2014 – 2020”. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.    
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie oceniające realizację zapisów 

„Programu Rozwoju Przedsiębiorczości w Suwałkach na lata 2014 – 2020”. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie dochodów gromadzonych na wydzielonym 

rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.    
 

 Naczelnik A. Jacewicz przedstawiła projekt uchwały, który mówi o możliwości utworzenia 

jednostkom budżetowym prowadzącym kształcenie zawodowe gromadzenie na wydzielonym 

rachunku dochodów pochodzących z działalności polegającej na świadczeniu usług w ramach 

kształcenia zawodowego. Ponadto, dochody gromadzone ze spadków, zapisów i darowizn  

w postaci pieniężnej przekazywanych na cele kształcenia zawodowego oraz z tytułu działalności, 

polegającej na świadczeniu usług w ramach kształcenia zawodowego, są przeznaczane na cele 

kształcenia zawodowego realizowanego przez te jednostki. Naczelnik poinformowała, że zostanie 

wprowadzona na sesji autopoprawka polegająca na tym, że dochody wraz z odsetkami 

gromadzone na wydzielonym rachunku nie mogą być przeznaczone na finansowanie wynagrodzeń 

osobowych. Projekt ww. uchwały został skonsultowany z dyrektorami jednostek oświatowych 

realizujących kształcenie zawodowe.   

Radny S. Sieczkowski zapytał, jeżeli przedsiębiorca płaci darowiznę na rachunek budżetu 

konkretnej jednostki, to czy nie może jej odliczyć? Naczelnik A. Jacewicz odpowiedziała, że nie 

może, ponieważ zmieniły się zapisy w ustawie o finansach publicznych, gdzie jest mowa  

o obowiązku organu prowadzącego utworzenia rachunku dochodów. Skarbik W. Stelmach 

przedstawił swoje stanowisko, odpowiadając, że w pozostałych jednostkach rachunki 

wyodrębnione nie muszą być tworzone, wynika to z dobrych doświadczeń z lat ubiegłych.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 
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 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

nr XII/154/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia 

zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt.  7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.    
   

 W. Stelmach Skarbik Miasta przedstawił i omówił zmiany w planie dochodów, jak również 

zmiany planu wydatków. Poinformował, że zostanie zgłoszona na sesji autopoprawka dotycząca 

realizacji projektu pn. „Kształtowanie i rozwój kompetencji kadr subregionu suwalskiego” oraz 

przesunięć między paragrafami.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

na 2020 r.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.    

 

Ad pkt.  8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.    

  

 W. Stelmach Skarbik Miasta zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej są 

konsekwencją zmian w budżecie miasta na 2020 rok. Dotyczy to urealnienia limitu wydatków  

w dwóch projektach: „Poprawa, jakości systemu transportu publicznego w mieście- III etap ”, 

„Poezja trans graniczna – malarstwo”.   

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały:  

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 3 radnych 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2020-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad pkt. 9  

Wolne wnioski.  

Przewodniczący Komisji A. Turowski poddał pod dyskusję przedstawione stanowisko w sprawie 

nieprzejrzystych zasad kwalifikacji ośrodków miejskich na listę miast tracących funkcje społeczno 

– gospodarcze.  

– Stanowisko stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   

– „Aktualizacja delimitacji miast średnich tracących funkcje społeczno-gospodarcze 

(powiększających dystans rozwojowy)” stanowi załącznik nr 15 do protokołu.   
 

 Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, dlaczego Miasto chce, poprzez Radę Miejską podjąć 

stosowne stanowisko. Prezydent przedstawił i omówił dokument pn. „Aktualizacja delimitacji 

miast średnich tracących funkcje społeczno-gospodarcze (powiększających dystans rozwojowy)”, 

która została opracowana dla potrzeb programowania kolejnej perspektywy finansowej na lata 

2021 – 2027. Prezydent poinformował, że ww. dokument nie jest publikowany, nie został poddany 

jakimkolwiek konsultacjom społecznym, z Ministerstwa Rozwoju został przesłany tylko do 

Urzędów Marszałkowskich. Miasto zwróciło się o pomoc do Posłów z naszego regionu jak również 

do Marszałka Województwa Podlaskiego. Prezydent poprosił radnych o przyjęcie ww. stanowiska, 

które by wspierało działania samorządu zmierzające do tego, aby Suwałki mogły znaleźć się na 

liście miast tracących funkcje społeczno – gospodarcze i dzięki temu mieć lepszą sytuację 

wyjściową do starania się o fundusze na rozwój naszego miasta.  

Przewodniczący A. Turowski dodał, że należałoby wesprzeć działania samorządu w wyżej 

przedstawionej kwestii.  

Radny B. Bezdziecki zapytał, kiedy rozpocznie się remont schodów na ulicy Polnej? 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że kończy się etap projektowania i remont powinien zostać 

wykonany w trzecim kwartale bieżącego roku.  

Radny J. Niedźwiedzki zapytał o remont chodników na ulicy Polnej. Prezydent Ł. Kurzyna 

odpowiedział, że musi sprawdzić czy została wykonana przebudowa sieci energetycznej i kiedy 

zostanie przeprowadzony remont chodników.   

 

 

Przewodniczący Komisji podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.    
 

 
      Przewodniczący                                  

Komisji Finansowo–Budżetowej         

Rady Miejskiej w Suwałkach 

               Andrzej Turowski 

 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


